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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ministrul Muncii: Luni încep plățile către angajatori pentru acordarea a 

41,5% din câștigul salarial al fiecărei persoane aflate anterior în șomaj tehnic, 

care a revenit la muncă. 

Violeta Alexandru a scris pe pagina oficială de Facebook că după publicarea 

rectificării bugetare s-au parcurs procedurile pentru ca banii să ajungă la AJOFM. 

„Luni intrând banii în conturi, vom începe primele plăți pentru 41,5%. Am vrut 

acest lucru. S-a tras tare pentru a nu mai trece nicio zi. Am scurtat la maxim prin 

muncă multă. Le mulțumesc colegilor pentru acest lucru”, a declarat ministrul. 

Violeta Alexandru susține că procesarea dosarelor pentru această măsură „a fost 

mult mai complicată” decât a fost cea pentru plata șomajului tehnic (care este încă 

în derulare): „Angajatorii trebuie să facă dovada plății contribuțiilor, unii trimit 

ceea ce trebuie, alții – nu. Cu aproape fiecare se discută personal. Sunt, în medie, 

3-4 schimburi de mesaje cu angajatorii. Aceasta fiind perioada în care se 

procesează cererile pentru prima lună de acordare – iunie”. 

Lista de probleme identificate la dosare, potrivit ministrului: 

• angajatorii depun documente incomplete/incorecte. Nu atașează sau atașează 

incomplet documentele necesare verificării plății contribuțiilor. Lipsesc Ordinele 

de Plată, deși obligația este prevăzută în Cerere. 

• în multe situații, angajatorii comunică conturi eronate sau închise, fiind necesară 

o corespondență suplimentară cu aceștia. Nu una ci mai multe. 

• în multe cazuri, Declarația D112 la luna iunie cuprinde atât contribuțiile lunii 

iunie cât și contribuțiile aferente Șomajului Tehnic pe luna mai. Ne luăm timp, 

vorbim, rezolvăm. 

• sunt angajatori care au sume mari de plată pentru contribuții și atașează multe 

OP-uri (chiar și de ordinul sutelor). Aceste OP-uri trebuie adunate și verificate cu 

Declarația D112; 

• sunt angajatori care depun aceeași solicitare de două sau chiar de mai multe ori. 
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Se verifică solicitare cu solicitare și se înlătură dublurile. 

• deși este prevăzut foarte clar în Ordonanță faptul că un angajator cu mai multe 

obiecte de activitate trebuie să opteze pentru una dintre cele 2 măsuri (Șomaj 

Tehnic sau măsura 41,5 %), totuși depun pentru ambele măsuri. 

Amintim că o OUG în acest sens a fost adoptată de Guvern la finalul lunii 

mai. Plata se va face către angajatori prin ANOFM. 

(Sursă: biziday.ro) 

 

 Marcel Ciolacu este noul președinte al PSD: Mă simt împlinit că am reușit 

să facem cea mai performantă echipă / Grindeanu și Dîncu cooptați în noua 

conducere / Eugen Teodorovici nu a participat la eveniment 

Social democrații și-au ales sâmbătă noua conducere a partidului. Astfel, Marcel 

Ciolacu a fost validat pe postul de președinte al partidului cu 1310 voturi în timp ce 

contracandidatul său Eugen Teodorovici a obținut doar 91 de voturi. Noii intrați în 

conducerea PSD sunt Sorin Grindeanu din postura de prim-vicepreședinte și Vasile 

Dîncu -președinte al Consiliului Național al PSD. De precizat este că Teodorovici 

,deși a candidat împotriva lui Ciolacu, a fost absent de la eveniment. 

UPDATE 15.00 Marcel Ciolacu: 

 Dragi camarazi, aş dori să vă mulţumesc pentru votul de astăzi, sunt onorat, 

dar sunt foarte obligat. Dragi camarazi, votul de astăzi nu este dat lui Marcel 

Ciolacu, votul de astăzi este dat unei echipe a PSD. Marcel Ciolacu vă 

asigură de două lucruri, ca să fiu foarte bine înţeles şi auzit de la Bucureşti 

până la Vaslui. Marcel Ciolacu când se trezeşte dimineaţa se uită foarte bine 

în oglindă şi vede cât este de înalt şi cât este de mare. Am dus această echipă 

cât se poate de bine. Eu şi dl Stănescu am avut răbdarea necesară, timpul de 

a vorbi cu fiecare coleg în parte şi de a găsi cele mai bune soluţii pentru PSD 

 Mă simt împlinit, în visul meu şi al domnului Stănescu, că astăzi am reuşit 

să facem cea mai performantă echipă în acest moment în PSD. 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24025130-munca-somaj-tehnic-salariu-stat-iunie-ordonanta.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24025130-munca-somaj-tehnic-salariu-stat-iunie-ordonanta.htm
https://www.facebook.com/violetaalexandruoficial/photos/a.650625935358079/1049257598828242/?type=3&theater
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 Vreau să avem o cu totul altă abordare în interiorul partidului, mai mult în 

exteriorul partidului, faţă de români, să fim mai responsabili, să credem în 

noi, să ne sprijinim unii pe alţii şi să nu mai semănăm neîncredere între noi, 

colegii. 

UPDATE 14.57 Marcel Ciolacu a fost ales președintele PSD cu 1310 voturi din 

1509. Conform numărătorii voturilor s-au înregistrat 1310 voturi pentru Ciolacu, 

Eugen Teodorovici 91 și 49 de voturi nule. Reamintim că Teodorovici a absentat 

de la congres. 

UPDATE 14.05 Discursurile s-au încheiat. Se pregătește procedura de vot. 

UPDATE 13.49 Sorin Grindeanu le-a spus social democrațiilor că cei care pleacă 

acum nu vor fi respectați iar "lașii nu au ce căuta în viața politică" 

 E timpul să arătăm că PSD nu și-a pierdut prestigiul și e cel mai bine pregătit 

să conducă țara. Urmează alegerile locale, avem cei mai buni primari, altfel 

nu s-ar chinui atât să îi fure de la noi. Cine pleacă acum, că e primar sau 

parlamentar, nu va mai fi un om politic respectat. Lașii nu au ce căuta în 

viața politică. 

 PSD nu va mai vota niciodată un guvern PNL. Domnule Orban, veți 

redeveni cel mai cunoscut șomer din România. PSD are 3 garnituri de 

miniștrii foarte buni. 

 Imediat după trecerea moțiunii de cenzură vom prezenta echipa și programul 

de guvernare. PSD are cele mai bune soluții, avem cei mai buni 

profesioniști, avem cei mai mulți profesori, acești oameni trebuie aduși în 

față. Este momentul unei revoluții în politica noastră de cadre! Nu trebuie să 

mai aducem în față oameni cărora le cade pălăria funcției peste ochi. 

UPDATE 13.35 Vasile Dâncu a declarat că PSD a fost depășit de realitate de multe 

ori 

 Am crezut că am descoperit piatra filosofală dacă dăm oamenilor salarii și 

pensii mari. Acesta este dreptul lor.  
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Nu putem rămâne la acest lucruri, misiunea noului PSD, așa cum ne place să 

îl numim astăzi, este să proiectăm un plan pentru viitor. E pentru prima dată 

când nu candidează un om, ci un program politic, o echipă. 

 Cred că principala misiunea a noului PSD este să gândim viitorul, să 

proiectam un plan, în cercetările mele majoritatea românilor nu au un plan 

pentru anul viitor 

 Degeaba se cântă prohodul PSD, stânga nu va dispărea cât timp va trebui să 

ne luptăm pentru cei mulți. 

 Îi urez lui Marcel Ciolacu să aibă mână mai bună la oameni decât au avut 

predecesorii săi 

UPDATE 12.50 Liderul PSD Vaslui, Dumitru Buzatu atac la adresa lui Marcel 

Ciolacu. Buzatu a spus în discursul său că evenimentul PSD este unul doar de 

imagine, iar schimbările despre care vorbesc colegii săi sunt doar pentru opinia 

publică. 

 Eu nu cred că sunt membri de partid simpli și membri cu moț. Am auzit de 

la colegii mei care au spus fel și fel de lucruri despre importanța acestui 

Congres. Eu am fost printre cei care s-au luptat pentru un Congres la termen, 

să facem modificări statutare care să ne pice bine în fața unor alegeri. 

 Am auzit de la președintele interimar că a trecut vremea tătucilor. Eu cred că 

se referea la Stalin și nu la foștii lideri ai PSD. (...) Cred că ar fi cazul să ne 

exprimăm mai cuviincios la adresa foștilor lideri ai PSD, pentru că printre 

aceștia se numără Ion Iliescu, Adrian Năstase etc. Să ne măsurăm, chiar dacă 

rigla sau ruleta ne arată că avem 100 de centimetri. 

 După ce am făcut acest efort extraordinar, care la nivel de imagine a ieșit 

foarte bine, dar aici nu este vorba despre opinia publică, ci despre 

schimbarea noastră din interior. Am auzit colegi care ne spuneau că trebuie 

să ascultăm opinia oamenilor. Eu credeam că am ascultat opiniile oamenilor, 

că de aceea am luat anumite măsuri. 
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 Cu toate imperfecțiunile acestui Congres, organizat în forma în care a fost 

organizat, cu tot programul acesta pe care nu m-am obosit să-l critic foarte 

dur 

UPDATE 12.35 Primarul Constanței a spus că PSD nu se va lupta cu Justiția și a 

punctat că ”de la Constanța începe securitatea mondială și Uniunea Europeană” 

 Decebal Făgădău: Cei de dreapta își fac o imagine de super eroi a primarilor 

lor, noi cei de stânga, cei mulți, suntem baroni, primari penali, corupți. Eu nu 

sunt aici în calitate de baron, primar penal, corupt, eu sunt aici în calitate de 

membru mândru al PSD (…) Nu-mi este frică să dau ochii cu oamenii 

indiferent cu ce cuvinte ne reproșează câteodată lucruri pe care poate nu le-

am făcut, dar pe care trebuie să ni le asumăm, căci de aceea suntem membri 

PSD. Sunt un susținător al principiilor democratice. Noi nu ne luptăm cu 

Justiția, noi trebuie să milităm pentru pacea mondială. De la Constanța 

începe securitatea mondială și Uniunea Europeană 

UPDATE 11.54 Olguța Vasilescu le-a spus social democraților că liberalii au 

reușit ”să distrugă tot ce a făcut PSD”. Vasilescu a făcut un bilanț al guvernării 

PSD și a poreclit Guvernul Orban drept ”Guvernul o să” și asta pentru că au doar 

promisiuni neonorate. 

UPDATE 11.45 Paul Stănescu, secretarul general al PSD: Cine câștigă alegerile 

locale câștigă și parlamentarele, aceasta este miza. De-aia PNL fură primarii PSD, 

pentru că ei nu au primari buni. Orice hoț fură ce nu are, nu ce are deja (…) Am 

depus plângere penală la DNA împotriva grupului infracțional organizat din PNL 

care ne-a șantajat primarii 

UPDATE 11.28 Gabriela Firea a vorbit şi despre plecările din PSD la PNL şi a 

făcut referire la o vorbă din popor „chiar şi baronii galbeni iubesc trădarea, dar nu 

îi iubesc pe trădători”. 

 Aleșii nostri locali au dus greul in pandemie, noi am dus greul. Nu am venit 

sa ne lăudăm intre noi, doar sa atragem atenția ca am rămas secătuiți de 

resurse. Unde sunt banii? Am vorbit in tara cu toți colegii mei, nu s-a 

decontat nimic sau aproape nimic. Pai normal, trebuie bani pentru baronii 

galbeni, ca doar aia mai sunt in picioare 
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 În plan politic, în plan sociologic toate sună foarte bine, în teorie, nu! Dacă 

rămânem tot așa, nu au dreptate românii când spun că este ”aceeași Marie, 

cu altă pălărie”. Să nu zicem că Maria noastră este cea mai frumoasă, cea 

mai bună. Este nevoie de o altă Marie. 

 Dacă schimbăm numele, sigla, poate chiar sediul, nu înseamnă că s-a produs 

o revoluție! Adevărata revoluție vine în gândire, în modul de abordare! În 

timp ce la București politicienii s-au bătut să fie pe afișe, pe mash-uri, care 

costă foarte, foarte mult, că știu cât costă, dar uită de oameni! Mă întreb de 

unde atâția bani? De unde au ei atât de mulți bani? Îi văd că se laudă 6-7 

lideri de partide că s-au unit! 

 Eu nu am făcut nimic greșit nici în viața politică, nici în viața privată! Mie 

nu îmi este rușine, nu are de să-mi fie rușine! Lor să le fie rușine că se 

ascund după 5-6 partide, lor să le fie rușine! Cine a făcut greșelile și știm cu 

toții cine le-a comis, acela a plătit! Gata! Votul pentru greșelile istorice s-a 

dat, acum nu putem plăti la infinit pentru greșelile unui om. 

 Ni s-au pus ştampile, etichete, s-a aruncat anatema, suntem demonizaţi, 

plăcuţele şi aşa mai departe. Eu cred că trebuie să ne luăm viitorul în 

propriile mâini. Am fost, suntem şi categoric vom fi alături de români, cu 

toată puterea noastră. Nu ne ascundem sub nicio umbrelă, slogan. Suntem în 

faţa dumneavoastră. Ştiu că sunt colegi, consilieri judeţeni, primari, care se 

simt trădaţi. Când ne depuneam candidaturile, aflam că încă unul a mai 

plecat la PNL, că deh sunt la guvernare au ce oferi. Dragi colegi, capul sus, 

fruntea sus. Există o vorbă veche din popor – chiar şi baronii galbeni iubesc 

trădarea, dar nu îi iubesc pe trădători. Să îi ajutăm pe oameni. Oameni în 

primul rând”. 

UPDATE 11.05 Marcel Ciolacu își prezintă programul politic. 

Marcel Ciolacu: 

 România are nevoie de PSD. România are nevoie de o stângă puternică. Are 

nevoie de reconstrucție și creșterea nivelului de trai 

 Vrem să rămânem un partid conservator, să ne uităm mereu în spate sau să 

ne transformăm într-un partid modern care se uită în viitor spre progres. 
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Societatea românească s-a schimbat la fel și așteptările românilor. Vrem să 

ascultăm dorințele oamenilor sau vrem să rămânem prizonierii vechilor 

metode de a face politcă. PSD va continua să-i apere pe bunicii noștrii, pe 

cei vulnerabili, pe tinerii aflați la început de drum 

 Suntem puțini în această sală, dar foarte mulți în țară! Sunteți mulți care ați 

muncit enorm în partid. Ați avut - la fel ca și mine - rezultate bune. Ați 

construit - la fel ca și mine - organizații puternice. Dar au fost cazuri când 

munca voastră a fost irosită de cei care au crezut că pot folosi PSD ca pe o 

cheie la ușile justiției. Nu ei sunt PSD! Ei aparțin trecutului. Și trebuie să ne 

rupem de acest trecut! Justiția trebuie făcută în sala de judecată. Nu la partid, 

nu la televizor, nu în palatele Administrației prezidențiale. Reforma justiției 

trebuie făcută de către profesioniști, de magistrați, de CSM, de asociațiile 

profesionale. O spun cu toată răspunderea, conștient că poate pierd voturile 

unora care văd lucrurile altfel. În mandatul meu, PSD va rămâne strict pe 

agenda românilor, iar justiția acolo unde îi este locul, în sala de judecată 

 Astăzi suntem hotărâţi să lăsăm greşelile trecutului în spate, acolo unde le 

este locul. Astăzi decidem viitorul social-democraţiei din România! 

Reconstrucţia PSD a început 

 Avem oameni extraordinari! Bine pregătiți! Profesioniști care și-au 

demonstrat competența fiecare în domeniul său! Dar care nu au fost lăsați să 

vină în față! PSD s-a bazat de-a lungul timpului pe tătuci. Și în mod evident 

acest lucru nu a făcut bine partidului și nici României. Vremea tătucilor a 

apus 

 Eu vreau un PSD condus de o echipă. Și de aceea am adus în prima linie cei 

mai buni oameni! Oameni care și-au dovedit competența atât în 

organizațiile, cât și în comunitățile lor. Oameni care se bucură de încrederea 

românilor 

 Sunt de 30 de ani în PSD și sunt mândru de asta. De fiecare când am fost la 

guvernare am luat măsuri economice corecte, care au generat creștere 

economică. Vreau cu toții să fim mândri cu toții că facem parte din partidul 

care a pus oamenii pe primul loc.  
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Vreau să fim mândri că am rezistat în fața lui Klaus Iohannis și a camarilei 

lui, care au avut tot timpul un singur scop: dispariția PSD 

 Toate guvernările de dreapta au făcut rău românilor, dar guvernarea Orban a 

depășit orice limită. Acest Guvern se împrumută cu 1000 de euro pe 

secundă, dar la români n-a ajuns niciun leu. Raportul Curții de Conturi și 

anchetele DNA dovedesc acest lucru! Până aici! Un Guvern care fură, un 

Guvern care apără interlopii și pedofilii, un Guvern care încalcă legea, un 

Guvern care nu respectă legea și nu crește pensii și salarii, un astfel de 

Guvern trebuie să plece! 

UPDATE 10.55 PSD și-a modificat statutul. Comitetul Executiv Național se va 

numi Comitetul Național Politic. 

 Preşedintele Consiliului Naţional al PSD va fi ales de congres, prevede una 

dintre modificările aduse statutului PSD 

 O altă modificare se referă la conferinţa organizaţiei judeţene/de sector, care 

are următoarele atribuţii: alege şi revocă preşedintele, alege şi revocă 1-2 

prim-vicepreşedinţi, vicepreşedinţii organizaţiei judeţene. 

 Din biroul permanent judeţean de sector fac parte următorii membri aleşi: 

preşedinte, 1-2 prim-vicepreşedinţi, 11-17 vicepreşedinţi, secretar executiv, 

conform documentului. 

UPDATE 10.05 Se prezintă raportul comisiei de modificare a statutului. La ora 

11.00 sunt programate discursurile politice. 

UPDATE 10.02 Congresul PSD a început cu intonarea imnului național. 

Marcel Ciolacu a declarat, marți la Palatul Parlamentului că acest Congres este un 

moment de răspântie în viaţa politică, atât cea a partidului, cât şi a întregii scene 

româneşti. 

Marcel Ciolacu: "PSD arată că are capacitatea de a se adapta noului şi de a fi 

deschizător încă o dată de drumuri, şi sunt ferm convins că şi restul forţelor politice 

n-au altă alternativă nici anul acesta, nici anul viitor, de a ţine congrese decât în 

această formă. Şi ne bucurăm că iarăşi PSD-ul va fi un etalon de organizare a unui 

congres online.  
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Avem nevoie de o conducere validată de Congres, aleasă de către colegii mei, 

înaintea a două examene electorale importante - respectiv alegerile locale şi 

alegerile generale. (...) Anul viitor, cum este şi normal, va avea loc un congres 

ordinar, cu alegeri de la bază către vârf în sistemul piramidal clasic", a precizat 

Ciolacu. 

Candidat la șefia Consiliului Național al PSD Vasile Dîncu a declarat înaintea 

congresului că PSD a trecut printr-o criză, a pierdut jumătate din electoratul pe 

care îl avea, în trei ani de zile, iar acest Congres este „Congresul ultimei şanse”. 

Vasile Dîncu: "PSD trebuie să recunoaştem a trecut printr-o criză. A pierdut în 3 

ani jumătate din electoratul pe care îl avea. Acest Congres este Congresul ultimei 

şanse. Sper că azi vom reuşi, împreună cu colegii, să dăm partidului o nouă şansă, 

o nouă direcţie. Încercăm astăzi să resetăm ceea ce a fost până acum neadecvat 

realităţii din România şi să facem un proiect care să dureze cât mai mult, măcar 4 

ani, deşi va fi şi un Congres după alegeri” 

Sorin Grindeanu: "Congresul de astăzi va însemna un nou început pentru Partidul 

Social Democrat, cel mai important partid din România, care, astăzi, îşi va arăta 

forţa şi dorinţa de a câştiga atât alegerile locale, cât şi alegerile generale". 

Din cauza epidemiei de coronavirus evenimentul este organizat online, cu 39 de 

centre de vot teritoriale, la care participă peste 1.500 de delegaţi. 

Marcel Ciolacu și echipa acestuia își vor ține discursurile de la Palatul 

Parlamentului care vor fi transmise prin sistem de videoconferință. 

Votul va fi secret, cu buletine, procesele verbale urmând a fi transmise la centru. 

Centrele teritoriale vor fi dotate cu aparatură audio-video pentru transmiterea live a 

congresului, iar toţi participanţii vor avea acces pe ecrane la imaginile din celelalte 

centre. 

Marcel Ciolacu candidează cu moțiunea „Reconstrucția PSD - O viziune politică 

de stânga pentru un partid european”. Din echipa lui Marcel Ciolacu fac parte 

nume ca Gabriela Firea, Sorin Grindeanu, Paul Stănescu sau Vasile Dîncu. 

În proiectul politic viitoarea conducere a PSD vorbește despre promovarea 

persoanelor competente în funcțiile publice și promit că va renunța la „cumetrii”. 
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„PSD va trebui să promoveze competența la toate nivelurile din partid, pentru a-și 

recâștiga prestigiul partidului cel mai bine pregătit pentru a conduce țara și de a 

realiza schimbările așteptate de cetățeni (...) Fără cumetrii în funcții publice — Se 

va introduce regula ca partidul să nu susțină și să nu valideze sau să nu numească 

în funcții publice sau să nu angajeze fără concurs persoane care au o relație de 

rudenie de gradul 1 și 2 cu conducătorul instituției respective”, potrivit 

programului depus de Marcel Ciolacu și echipa sa. 

 

Echipa cu care candidează Marcel Ciolacu: 

 Sorin Grindeanu - prim-vicepreşedinte 

 Gabriela Firea - prim-vicepreşedinte 

 Vasile Dîncu - președinte al Consiliului Național 

Vicepreşedinţi pe domenii: 

 1. Lia Olguţa Vasilescu - social 

 2. Gabriel Zetea - infrastructură 

 3. Doina Fedorovici - administraţie 

 4. Mihai Tudose - economie 

Vicepreşedinţi regionali: 

 1. Claudiu Manda 

 2. Titus Corlăţean 

 3. Daniel Băluţă 

 4. Ionut Pucheanu 

 5. Radu Moldovan 

 6. Laurenţiu Nistor 

 7. Vasile Gliga 



CNSLR Fratia | Revista Presei 24 august 2020 11 

 

 8. Dragoş Benea 

Contracandidatul lui Ciolacu, Eugen Teodorovici și-a depus candidatura la funcția 

de președinte al PSD și, în același timp, a făcut o plângere în instanță prin care 

solicita amânarea congresului din 22 august. Cu o zi înaintea congresului, 

Tribunalul București i-a respins cererea. 

Fost ministru al Finanțelor în Guvernul Dăncilă, Eugen Teodorovici și-a pierdut 

funcția de președinte executiv al PSD după alegerile europarlamentare, în cadrul 

Comitetului Executiv în care Marcel Ciolacu și Paul Stănescu - susținuți de liderii 

locali - au cerut demisia conducerii PSD. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 PSD amână o decizie privind data dezbaterii moțiunii de cenzură. Ciolacu: 

PSD nu are suficiente voturi de a trece această moţiune de cenzură 

După ce PNL a depus vineri la Curtea Constituțională o contestație privind 

moțiunea de cenzură, Comitetul Executiv al PSD a amânat decizia în privința datei 

la care să se voteze aceasta. În spatele ușilor închise, liderii PSD au decis să amâne 

o decizie în acest sens până după ce va fi validată noua conducere a partidului. 

Surse social democrate au declarat pentru HotNews.ro că discuțiile au fost centrate 

pe racolările făcute de PNL la nivel parlamentar. 

Marcel Ciolacu a declarat că PSD nu are suficiente voturi de a trece această 

moţiune de cenzură și că negociază în acest moment voturi pentru susținere. 

"PSD nu are suficiente voturi de a trece această moţiune de cenzură şi purtăm 

discuţii şi negocieri cu alţi lideri cu reprezentare parlamentară. Şi în continuare 

purtăm aceste discuţii - asta înseamnă jocul politic şi democratic. Săptămâna 

viitoare vom veni cu decizia cu privire la dată. Sunt foarte sigur că moţiunea va 

trece, dar trebuie să discutăm toate detaliile cu partenerii noştri", a afirmat Ciolacu 

la sediul central al PSD. 

Potrivit juriștilor partidului, aceștia susțin continuarea procedurii parlamentare și 

votarea moțiunii în cursul săptămânii viitoare, astfel încât demersul să se finalizeze 

în sesiunea extraordinara în care a fost inițiat demersul. 
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"În contextul în care liberalii au racolat azi trei parlamentari: doi de la PSD si unul 

de la PRO România, se impune urgentarea finalizării demersului, însă Marcel 

Ciolacu nu este decis", au explicat sursele citate. 

O a doua variantă aflată pe masa PSD este amânarea procedurii parlamentare până 

la pronunțarea Curții Constituționale. Mai exact, asta ar însemna ca votul să se dea 

în sesiunea ordinară de toamnă, undeva dupa 1 septembrie. Această variantă ar 

ridica o altă problemă și anume aceea că votul moțiunii nu s-ar efectua în sesiunea 

în care a fost depus demersul. 

Constituția prevede că o moțiune de cenzură se poate depune o singură data pe 

sesiune parlamentară. 

Acest scenariu este luat în calcul și analizat de echipa lui Marel Ciolacu care, 

potrivit surselor HotNews.ro nu si-a exprimat deocamdată punctul de vedere. 

La finalul ședinței CEX, purtătorul de cuvânt al partidului, Lucian Romașcanu a 

anunțat că liderii PSD au amânat decizia în ceea ce privește data dezbaterii și 

votării moțiunii de cenzură. 

"Marți vom anunța data la care se va vota această moțiune. Vom decide această 

dată. Va exista un CEX cu noua denumire validată de Congres, marți sau cel târziu 

miercuri care va decide în numele noii conduceri(...) Se poate face vot până la 

sfârșitul săptămânii. În același timp, jurișii partidului vor analiza această 

contestație la Curte. Procedura parlamentară merge înainte indiferent de această 

contestație. Curtea Constituțională decide pentru viitor. Dacă stabilim votul și 

moțiunea trece, Guvernul va fi demis. Dacă s-a făcut până la o decizie a Curții nu 

se poate schimba decizia”, a declarat Romașcanu. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Guvernul vrea să atace iar la Curtea Constituțională dublarea alocațiilor 

Guvernul caută argumente ca să atace la Curtea Constituţională legea care îl obligă 

să dubleze alocaţiile pentru copii de la 1 septembrie. Deputaţii au respins recent 

ordonanţa prin care Executivul voia să majoreze în etape aceste sume, prima 

creştere fiind de 20%.  
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Premierul Ludovic Orban a spus din nou că nu sunt bani în buget pentru o dublare. 

În privinţa pensiilor, ministrul Muncii a dat asigurări că se lucrează inclusiv în 

weekend pentru ca toţi vârstnicii să îşi primească banii la timp. 

Parlamentul a respins săptămâna aceasta ordonanța prin care guvernul a majorat 

alocațiile cu doar 20%. Decizia va duce la dublarea alocațiilor, în afara cazului în 

care o contestație la Curtea Constituțională ar fi aprobată sau dacă președintele ar 

decide să retrimită legea la Parlament. 

Guvernul a mai contestat și în iulie la Curtea Constituțională dublarea alocațiilor 

pentru copii. Atunci, judecătorii au respins sesizarea Executivului. 

Potrivit estimărilor guvernului, dublarea alocațiilor înseamnă cheltuieli în plus de 

aproape 7 miliarde de lei doar în acest an și o sumă mult mai mare anul viitor. 

Însă bugetul are deja un deficit estimat pentru 2020 de 8,6% din PIB, adică 90 de 

miliarde de lei. 

Principalul partid de opoziție este însă de altă părere. 

În privința pensiilor, care vor crește cu 14% din septembrie, ministrul Muncii a dat 

asigurări că nu vor fi întârzieri la plată. Mai mult de jumătate dintre taloane au fost 

deja tipărite. 

Opoziția a anunțat că va respinge în Parlament și decizia Guvernului de a majora 

pensiile cu doar 14%, nu 40%, cum stabilea legea. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Alegeri Locale2020 Luni - birourile electorale de circumscripţie constată 

rămânerea definitivă a candidaturilor 

Birourile electorale de circumscripţie urmează să constate, luni, rămânerea 

definitivă a candidaturilor pentru alegerile locale din 27 septembrie, scrie 

Agerpres. 
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Conform calendarului anunţat de Autoritatea Electorală Permanentă, birourile 

electorale de circumscripţie vor încheia un proces-verbal prin care se va constata 

rămânerea definitivă a candidaturilor. Campania electorală începe vineri şi se va 

încheia pe data de 26 septembrie, la ora 7:00. 

 

La începutul acestei săptămâni, după cum a anunţat deja premierul Ludovic Orban, 

ar urma să fie aprobat ordinul comun al Ministerului Sănătăţii, Ministerului 

Afacerilor Interne şi Autorităţii Electorale Permanente privitor la regulile de 

protecţie sanitară care vor fi aplicate pe perioada campaniei electorale şi respectiv 

pe perioada exercitării dreptului de vot la alegerile locale. 

(Sursă: Agerpres) 

 

 Orban: Guvernul va transmite Comisiei Europene un plan de restructurare 

a Complexului Energetic Oltenia de 3,5 mld euro 

Guvernul va transmite săptămâna viitoare Comisie Europene planul de 

restructurare pentru Complexul Energetic Oltenia, în valoare de 3,54 miliarde euro, 

a declarat duminică, la Târgu Jiu, premierul Ludovic Orban. 

 

Finanțarea programului de restructurare se va face din veniturile companiei - 1,5 

mld euro - urmând ca restul finanțării să vină fie de la bugetul de stat, fie din 

fondul de modernizare administrat de ministerul Economiei, a adăugat el. 

Orban nu a prezentat elemente concrete din acest plan, dar și-a exprimat încrederea 

că „acest plan de restructurare va garanta viitorul CEO” precum și „locurile de 

muncă pentru cei mai mulți angajați”. 

 

De asemenea, Ludovic Orban a afirmat că a discutat cu directorul general Transgaz 

pentru a obține „angajamentul companiei pentru proiectul de asigurare a gazului 

pentru Complexul Energetic Oltenia, pentru Ișalnița și Turceni”. 

 

„Complexul Energetic Oltenia are un viitor cert și va beneficia de investiții uriașe 

de peste 3,5 mld euro”, a mai spus primul ministru. 

(Sursa: hotnews.ro) 

https://www.facebook.com/violetaalexandruoficial/photos/a.650625935358079/1049257598828242/?type=3&theater
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 Orban: Ministerul Sănătății va rezilia contractul dacă luni firma nu vine cu 

măștile destinate persoanelor vulnerabile 

Premierul Ludovic Orban a declarat, duminică, în Gorj, că Ministerul Sănătății va 

rezilia luni contractul cu firma care trebuia să livreze măștile pentru persoanele 

vulnerabile, dacă aceasta nu va aduce materialele de protecție, potrivit agenției 

Mediafax. 

 

„Săptămâna următoare urmează ca Ministerul Sănătății să ia o decizie, care e foarte 

clară: rezilierea contractului în cazul în care luni nu vin cu măștile cei care au 

câștigat licitația și trecerea la firma de pe locul doi pentru a livra măștile care sunt 

prevăzute în contract”, a declarat Ludovic Orban. 

Premierul a precizat că firma respectivă nu a respectat termenele din contract. 

 

„Licitația s-a derulat, a fost selectat câștigătorul, la cel mai mic preț. Câștigătorul s-

a angajat să livreze în termen de 7 zile, care a fost prevăzut în licitație. După ce a 

fost declarat câștigătorul a fost contestată licitația, atât la CNCS, cât și în instanță. 

Au depus contestații trei firme. Sigur, că au fost respinse contestațiile. După ce s-a 

semnat contractul-cadru cu toți participanții la licitație s-a trecut la semnarea 

contractului subsecvent cu câștigătorul licitației. Câștigătorul licitației avea 

obligația ca în termen de 5 zile să depună scrisoarea de garanție, urmând să înceapă 

cele șapte zile de derulare a contractului. Suntem în situația în care câștigătorul 

licitației nu a depus în termenul legal de 5 zile, crezând că beneficiază de clauza de 

remediere, care este inclusă în contractul respectiv”, a mai spus șeful Guvernului. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 'Teleşcoala profesorilor' - de luni la TVR 

Programul de formare pentru cadrele didactice "Teleşcoala profesorilor" începe 

luni, la Televiziunea publică. 

 

Ministerul Educaţiei şi Cercetării organizează, împreună cu TVR, acest program, 

care va include 15 cursuri privind utilizarea platformelor educaţionale pentru 

susţinerea de lecţii online. 



CNSLR Fratia | Revista Presei 24 august 2020 16 

 

 

Potrivit unui comunicat al MEC, tematica abordată vizează funcţionalităţile puse la 

dispoziţie, în mod gratuit, de către Google şi Microsoft, respectiv platformele G 

Suite for Education şi Microsoft Office 365. 

 

Cursurile vor fi difuzate de luni până vineri, în intervalul orar 9,00 - 9,30, cu 

reluare în aceeaşi zi, în intervalul orar 15,00 - 15,30 pe postul TVR2. 

 

De asemenea, cursurile vor fi disponibile atât pe canalul de YouTube al 

Televiziunii Române, cât şi pe cel al Ministerului Educaţiei şi Cercetării.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Sindicaliștii din Poliție atrag atenția că granița de Nord a României e 

controlată de contrabandiști: Atacă polițiști, le dau foc la case și agresează 

familiile 

Sindicatul Europol trage un semnal de alarmă cu privire la situația critică din 

„vestul sălbatic”, de la frontiera de nord a țării, unde în noaptea de vineri spre 

sâmbătă un polițist a fost agresat, iar în urmă cu o lună mașina șefului Sectorului 

Poliției de Frontieră Vișeu de Sus a fost incendiată. 

Sindicatul Europol din Poliție susține că doi colegi au fost agresați în ultima 

perioadă în județul Satu Mare. 

„După ce în urmă cu o lună, mașina șefului Sectorului Poliției de Frontieră Vișeu 

de Sus a fost incendiată de contrabandiști, aseară, puțin după ora 3.00, doi colegi 

de-ai noștri din cadrul Sectorului Poliței de Frontieră Petea- ITPF Sighetu 

Marmației, aflați în misiune de supraveghere a frontierei de stat, la limita cu 

Ucraina și Ungaria, au fost atacați cu sălbăticie de contrabandiștii certați cu legea”, 

au transmis reprezentanții Europol. 

Aceștia au urmărit o mașină, al cărei șofer nu a oprit la semnale, iar după ce 

aceasta a fost oprită unul dintre polițiști a fost lovit în zona capului cu un obiect 

contondent. 
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Polițiștii au fost nevoiți să tragă mai multe focuri de armă ca să îi prindă pe fugari, 

iar doi dintre aceștia au fost răniți. 

„Încă o dată tragem un semnal de alarmă cu privire la situația critică din de la 

frontiera de nord a țării, acolo unde colegii noștri aflați în misiune de supraveghere 

a frontierei sunt atacați și loviți de contrabandiști sau, mai grav, li se dă foc la case 

si autoturisme. Dacă tot suntem cu ochii pe interlopi, haideți să punem mâna și pe 

contrabandiști”, susțin reprezentanții Sindicatului Europol. 

Potrivit Poliției de Frontieră, cei cinci bărbați care au fugit au fost prinși și sunt 

cercetați pentru ultraj. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Pensiile private obligatorii aveau active în creștere, la sfârșitul lunii iulie 

Fondurile de pensii private obligatorii aveau active în valoare de 66,34 miliarde de 

lei, la 31 iulie 2020, în creştere cu 16,84% faţă de nivelul existent la 31 iulie 2019, 

şi cu 0,56% peste nivelul din luna anterioară, potrivit datelor Autorităţii de 

Supraveghere Financiară (ASF), citate de Agerpres. 

Titlurile de stat deţin cea mai mare pondere în cadrul activelor, de 44,59 miliarde 

de lei, respectiv 67,22%. 

Pe locul doi se află acţiunile, cu 12,37 miliarde de lei (18,65%). 

Obligaţiunile corporative se situează pe locul al treilea din acest punct de vedere, 

cu 3,34 miliarde de lei, respectiv 5,04% din totalul activelor. 

Conform datelor ASF, valoarea activului total al fondurilor de pensii de la Pilonul 

II era de 66,340 miliarde de lei, în iulie 2020, iar valoarea activului net de 66,307 

miliarde de lei. 

Fondurile de pensii private obligatorii aveau 7,568 milioane de participanţi. 

Conform datelor ASF, de la începutul colectării în sistem au fost virate contribuţii 

pentru 7,446 milioane de participanţi. 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/08/23/fondurile-de-pensii-private-obligatorii-aveau-in-iulie-active-de-66-34-miliarde-de-lei-in-crestere-cu-16--560798
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În luna mai 2020, au fost virate contribuţii pentru 3,469 milioane de participanţi, 

iar pentru 3,990 milioane nu au fost virate contribuţii. 

La Pilonul II sunt active următoarele fonduri de pensii: Metropolitan Life Pensii, 

Aripi, AZT Viitorul tău, BCR, BRD, NN şi Vital. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Numărul de insolvenţe a explodat în iunie după două luni de linişte în care 

statul a ţinut businessul pe perfuzii. Printre companiile intrate în insolvenţă în 

această perioadă se numără retailerul de modă Steilmann şi compania Bake 

Expert, care operează reţeaua de magazine Casa Brutarilor 

Lunile iunie şi iulie au adus o creştere accelerată, de până la 50%, a numărului de 

companii intrate în insolvenţă comparativ cu aceeaşi perioadă din 2019. La polul 

opus, în aprilie şi mai, primele luni de pandemie pe plan local, numărul de 

insolvenţe a fost mult mai mic decât în aceleaşi luni din anul anterior. 

O explicaţie pentru această situaţie rezidă în faptul că în perioada 16 martie - 15 

mai în România a fost instituită stare de urgenţă, astfel că multe sectoare au fost 

blocate complet sau parţial. Pentru a compensa aceste blocaje majore, statul român 

a injectat bani în economie şi a luat măsuri - precum plata şomajului tehnic - pentru 

a proteja companiile de la insolvenţă sau faliment. 

Efectele s-au văzut, astfel că în aprilie doar 72 de firme au intrat în insolvenţă, faţă 

de 553 în aprilie 2019. După ce firmele şi-au reluat activitatea, chiar şi parţial, 

numărul insolvenţelor a explodat. 

Printre companiile intrate în insolvenţă în această perioadă se numără retailerul de 

modă Steilmann şi compania Bake Expert, care operează reţeaua de magazine Casa 

Brutarilor. 

Timp de câteva luni companiile nu au încasat bani sau dacă au făcut-o sumele au 

fost prea mici pentru a acoperi costurile. Astfel au ales insolvenţa. 

(Sursa: zf.ro) 
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 După declinul din aprilie şi mai creditarea corporate în lei s-a redresat în 

iunie, depăşind şi nivelul din iunie 2019 

Băncile de pe piaţa românească au acordat companiilor credite noi în lei de 2,3 

mld. lei în iunie 2020, peste volumele din aprilie şi mai, când creditarea s-a 

prăbuşit în contextul blocajului determinat de starea de urgenţă impusă în urma 

pandemiei de COVID-19, nivelul creditelor corporate noi în lei din iunie depăşind 

şi volumul din iunie 2019, cu 5,4%, după cum reiese din statisticile BNR. 

Practic, luna iunie a readus creditarea corporate nouă în lei pe creştere comparativ 

cu volumul din 2019, după ce în lunile aprilie şi mai s-au înregistrat scăderi de 

circa 29% şi respectiv de peste 19% comparativ cu 2019. Şi creditarea de consum 

în lei s-a revigorat în iunie, după prăbuşirea din lunile de primăvară, însă a rămas 

cu circa un sfert sub nivelul din iunie 2019. 

Creditarea corporate în lei s-a prăbuşit în aprilie, când volumul creditelor noi în lei 

pentru firme a coborât cu 29,5% sub nivelul din aprilie 2019, la 1,96 mld. lei. În 

luna mai volumul creditelor noi corporate în lei a continuat să scadă până la 1,65 

mld. lei, fiind cu 19,3% sub nivelul din luna mai 2019. 

Pe ansamblul primului semestru din acest an volumul cumulat al creditelor noi 

corporate în lei a ajuns la 13 mld. lei, în creştere cu 4,2% faţă de S1/2019. 

Dobânda medie la creditele corporate noi în lei a oscilat în S1/2020 între 4,89% şi 

6,1%, cel mai scăzut nivel fiind în iunie. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Finanţe personale. Dezinteresul pentru pensiile private atinge un maxim 

istoric: doar un român din 100 îşi alege singur fondul Pilon II. ASF doarme 

Potrivit datelor agregate de ZF, rata de repartizare aleatorie de 99,2% din T1/2020 

este cea mai ridicată din istoria de circa 12 ani a fondurilor de pensii private din 

România, fiind în creştere de la 98,24% la final de 2019 şi de la 97,2% la final de 

2018. ASF nu a luat nicio măsură până în prezent pentru a scădea nivelul de 

repartizare aleatorie. 
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Doar un român din 100 a semnat personal documentul de aderare pentru pensia 

privată Pilon II în primele trei luni din 2020, adică o rată de repartizare  aleatorie 

record de 99%, ceea ce arată pe de-o parte că tinerii au alte preocupări decât 

economiile private pentru bătrâneţe, iar pe de altă parte că eforturile 

administratorilor de pensii şi ale ASF sunt insuficiente. 

Astfel, cele mai recente date ale Autorităţii de Supraveghere Financiară (ASF) 

arată că din cele 64.180 de persoane nou intrate în sistemul de pensii private în 

primele trei luni din 2020, 63.640 au fost repartizate aleatoriu la unul dintre cele 

şapte fonduri Pilon II, iar doar 540 de români s-au prezentat personal la o unitate a 

unui administrator de pensii pentru a semna aderarea. 

Potrivit datelor agregate de ZF, rata de repartizare aleatorie de 99,2% din T1/2020 

este cea mai ridicată din istoria de circa 12 ani a fondurilor de pensii private din 

România, fiind în creştere de la 98,24% la final de 2019 şi de la 97,2% la final de 

2018. 

Cu alte cuvinte, românii devin din ce în ce mai dezinteresaţi de ce se întâmplă cu 

cele 3,75% din venitul lunar pe care le virează în fiecare lună către un adminis-

trator de pensii private, iar la acest aspect contribuie probabil şi faptul că aderările 

se pot face doar prin prezenţă fizică, neexistând opţiunea de înscriere online, 

sarcină care cade în atribuţiile ASF şi ale administratorilor de pensii. 

De asemenea şi informaţiile greu de interpretat de către publicul larg şi uneori 

insuficient prezentate sau explicate de administratorii de pensii reprezintă un alt 

factor pentru această rată de repartizare, spune un profesor de la Academia de 

Studii Economice. 

Bogdan Dumitrescu, conferenţiar universitar doctor al ASE din Bucureşti, 

identifică trei factori pentru rata ridicată de repartizare aleatorie, respectiv gradul 

scăzut de educaţie financiară al tinerilor, eforturile nu foarte consistente de 

diferenţiere din partea administratorilor de pensii şi faptul că între administratori 

concurenţa nu este una acerbă. 

Prin eforturile nu foarte consistente de diferenţiere, Bogdan Dumitrescu se referă la 

politica de comisioane, performanţa trecută şi calitatea portofoliului fondurilor de 

pensii.  
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„În cazul primului element, reducerea agresivă a comisioanelor maxime care pot fi 

percepute de către administratori operată începând cu anul 2019 face aproape im-

posibilă o diferenţiere prin preţ între aceştia. În cazul gradului de risc, al perfor-

manţei trecute şi calităţii portofoliului, informaţiile sunt greu de interpretat de către 

publicul larg şi uneori insuficient prezentate/explicate de administratori“, spune el. 

Cei şapte administratori de pensii private, care prin intermediul fondurilor Pilon II 

gestionează economiile pentru bătrâneţe a 7,4 milioane de români, prin investiţii pe 

piaţa de capital, titluri de stat şi alte instrumente, raportează de două ori pe an 

situaţia detaliată a plasamentelor, respectiv numele companiei la care au investit, 

valoarea plasamentului şi ponderea în activul net. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Decizie judecatoreasca: groapa de gunoi de la Chiajna-Rudeni este ilegala. 

Mii de cetateni din nord-vestul Bucurestiului au reclamat mirosul pestilential 

in ultimii ani 

Reprezentantii Primariei Sectorului 1 au transmis duminica, 23 august 2020, ca 

Tribunalul Bucuresti a decis, pe 14 august, sa anuleze Autorizatia Integrata de 

Mediu pentru depunerea deseurilor pe ultimele doua suprafete, inca functionale, 

ale gropii de gunoi Chiajna-Rudeni. 

 

"Astfel, comunitatea si Primaria Sectorului 1 au primit o... gura de oxigen din 

partea justitiei in lupta lor pentru un aer curat, bun de respirat, dar batalia pentru 

sanatatea noastra si a generatiilor viitoare va continua", arata un comunicat de 

presa al Primariei Sectorului 1. 

 

Sursa citata precizeaza ca primarul Sectorului 1 Daniel Tudorache va sustine luni o 

conferinta de presa pe aceasta tema, de la ora 11.00, la sediul Primariei. 

 

In primavara anului 2018, Primaria Sectorului 1, Politia Locala Sector 1, Asociatia 

21% Oxigen si Asociatia pentru Natura si Protejarea Mediului au intentat un 

proces Agentiei pentru Protectia Mediului Bucuresti (APMB) si companiei Iridex, 

operatorul gropii de gunoi de la Chiajna-Rudeni, solicitand anularea Autorizatiei 
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Integrate de Mediu emisa de APMB, document in baza caruia functioneaza 

depozitul de gunoi, mai indica sursa mentionata. 

 

"Actiunea in instanta a fost initiata ca urmare a repetatelor sesizari primite de la 

mii de cetateni din nord-vestul Capitalei, a caror viata este afectata si astazi de 

mirosurile insuportabile provenite de la aceasta groapa de gunoi", conchide 

documentul de presa. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Exporturile de fructe au crescut in primele cinci luni ale acestui an cu 43% 

fata de perioada similara a anului trecut 

Exporturile de fructe comestibile ale Romaniei au totalizat, in primele cinci luni ale 

acestui an, 19,6 milioane de euro, fiind cu 43% mai mari comparativ cu cele din 

perioada similara din 2019, conform datelor centralizate de Institutul National de 

Statistica. 

 

Importurile s-au cifrat la 330,4 milioane de euro, cu 13,4% peste cele din perioada 

ianuarie-mai 2019, rezultand astfel un deficit de 310,8 milioane de euro. 

 

Exporturile de fructe comestibile in tarile Uniunii Europene au fost in perioada 

mentionata de 17,2 milioane de euro, cele mai mari valori fiind inregistrate pe 

relatia cu Franta (3,5 milioane de euro), Italia (2,7 milioane de euro) si Bulgaria 

(2,6 milioane de euro). 

 

Importurile din UE au fost de 260,9 milioane de euro, in top situandu-se Germania 

(54 milioane de euro), Grecia (50 milioane de euro) si Olanda (36,7 milioane de 

euro). 

(Sursa: ziare.com) 
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 Navalnîi a fost internat într-un spital din Berlin / Activist: Starea sa este 

”foarte îngrijorătoare” 

Aflat încă în comă, Alexei Navalnîi a plecat în noaptea de vineri spre Germania 

pentru a fi tratat la Berlin, după o zi în care apropiații opozantului rus au acuzat 

autoritățile rusești că încearcă să blocheze plecarea acestuia din spitalul din orașul 

siberian Omsk. 

 

UPDATE 13.53 Navalny este internat la complexul spitalicesc Charite. Unitatea 

nu a dat niciun detaliu despre starea acestuia, dar a precizat că va oferi informații 

pe această temă și despre tratament după ce se vor face investigații medicale și 

după consultarea familiei. 

Pe de altă parte, activistul jaka Bizilj a spus că starea lui Navalnîi este ”foarte 

îngrijorătoare”. ”Medicii ne-au spus foarte clar că dacă avionul său nu ateriza de 

urgență în Omsk, ar fi murit”, a adăugat Bizilj. Amintim că lui Navalnîi i s-a făcut 

rău în timpul zborului Tomsk-Moscova, după ce în aeroport a băut un ceai. 

Avionul a aterizat de urgență, el fiind dus la spitalul din Omsk. 

 

UPDATE 10.43 ”Starea lui Navalnîi a fost stabilă în timpul zborului și după 

aterizare”, a declarat activistul Jaka Bizilj, care conduce ONG-ul ce a organizat 

transferul în Germania 

 

UPDATE 10.07 Aeronava medicală cu Navalnîi la bord a aterizat pe aeroportul 

berlinez Tegel 

 

Viața lui Navalnîi nu este în pericol imediat, el fiind în comă indusă, iar creierul 

său fiind în stare stabilă, au spus medicii din Omsk, potrivit Reuters. 

Navalnîi a fost dus la aeroportul din Omsk la câteva minute după miezul nopții, iar 

avionul a decolat după aproximativ două ore. 

 

Purtătoarea de cuvânt a opozantului rus, Kira Yarmish, a spus că Yulia, soția 

acestuia, s-a urcat și ea în avion 
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Spitalul rus unde a fost internat opozantul numărul 1 al lui Vladimir Putin, Alexei 

Navalnîi, și-a dat acordul vineri seară pentru externarea acestuia, afirmând că 

starea sa este de acum "stabilă", în condițiile în care un avion închiriat de un ONG 

german îl aștepta la aeroportul din Omsk. 

 

Avionul german a ajuns, vineri dimineață, în orașul siberian Omsk, pentru a-l 

transfera la un spital din Berlin pe Navalnîi. Medicii ruși nu au vrut, inițial, să-l 

lase să plece, spunând că mutarea i-ar pune viața în pericol. Kira Yarmysh, a 

acuzat că se trage de timp până dispar urmele otrăvirii. 

 

Oficialii Ministerului Sănătății din regiunea siberiană unde Alexei Navalnîi este 

spitalizat au anunțat vineri după-masă că un laborator al poliției a descoperit o 

substanță chimică de natură industrială în părul și pe mâinile criticului 

Kremlinului. 

 

Medicul-șef al spitalului siberian a declarat că Navalnîi a fost diagnosticat cu o 

boală metabolică provocată de nivelul redus al glicemiei. Murakhovsky a adăugat 

că pe degetele și hainele opozantului rus au fost găsite urme de substanțe chimice 

industriale. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Zeci de mii de protestatari la Minsk. Avertisment pentru demonstranți: "De 

această dată veţi avea de-a face cu Armata, nu cu Poliţia". Video cu 

Lukaşenko în vestă antiglonţ şi cu o armă, coborând din elicopter 

Zeci de mii de oameni au ieşit în stradă la Minsk, pentru a cere demisia 

preşedintelui Aleksandr Lukaşenko şi convocarea de alegeri anticipate. 

Manifestanţii au ocupat Piaţa Independenţei. Criza s-a agravat după ce a intervenit 

şi Armata. 

ACTUALIZARE Aleksandr Lukaşenko apare în vestă antiglonţ şi cu o armă 

Kalaşnikov în mână, la reşedinţa sa din Minsk, nu departe de manifestaţiile 

opoziţiei, informează AFP, preluată de Agerpres. 

https://www.facebook.com/kobiyasammedya/posts/331104798245158
https://www.facebook.com/kobiyasammedya/posts/331104798245158
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2020/08/23/video-belarus-lukasenko-apare-intr-o-inregistrare-video-cu-vesta-antiglont-si-cu-o-arma-automata-in-mana--560881
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Înregistrarea video, publicată pe Telegram de preşedinţia belarusă, îl arată pe 

Lukanşenko, în vârstă de 65 de ani, cum coboară dintr-un elicopter după aterizarea 

acestuia pe teritoriul reşedinţei sale oficiale, Palatul Independenţei. 

Reşedinţa este situată la circa doi kilometri de locul unde susţinătorii opoziţiei s-au 

mobilizat în masă, menţinând presiunea la două săptămâni de la declanşarea unei 

mişcări de protest istorice. 

 

"Preşedintele poartă o vestă antiglonţ şi ţine în mâini o armă automată", a precizat 

mesajul care a însoţit înregistrarea video. 

 Mobilizarea împotriva liderului forte din Belarus nu a slăbit de la anunţul privind 

rezultatele scrutinului de la 9 august, care l-au dat învingător cu 80% din voturi. 

ACTUALIZARE Într-un comunicat dat publicităţii, militarii au avertizat că vor 

împiedica orice tentativă de încălcare a ordinii în preajma monumentelor istorice. 

"De această dată veţi avea de-a face cu Armata, nu cu Poliţia", se arată în 

comunicat. 

 

Avertismentul Ministerului Apărării a fost emis la câteva ore după ce şeful statului 

a ordonat Armatei să apere simbolurile şi integritatea naţiunii. 

 

Şi Ministerul de Interne a reamintit că protestele neautorizate sunt ilegale şi că 

sâmbătă au fost arestate 22 de persoane. 

(Sursa: Agerpres) 

 


